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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Socialborgmesteren på besøg (2022-0299230)

Christianshavns Lokaludvalg har i lokaludvalgsmødet den 28. september 2022 en samtale med
socialborgmester Karina Vestergård Madsen om aktuelle temaer.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg har en samtale med socialborgmester Karina Vestergård
Madsen i lokaludvalgsmødet den 28. september 2022  om aktuelle temaer.

Problemstilling

Socialborgmester Karina Vestergård Madsen ønsker at møde hvert lokaludvalg én gang årligt.

På mødet vil hun primært lytte og høre, hvad der optager lokaludvalget. Det er derfor op til
lokaludvalget, om lokaludvalgets overordnede strategi eller opmærksomhedspunkter på områder
som er relevant for hende som socialborgmester skal drøftes.

Løsning

Lokaludvalget har en samtale i lokaludvalgsmødet den 28. september 2022 med socialborgmester
Karina Vestergård Madsen om aktuelle temaer. Sekretariatet har til hendes kontor oplyst, at samtalen
nok især kommer til at dreje sig om forholdene på Christianshavns Torv.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af samtalen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede forhold på Christianshavn med socialborgmester Karina Vestergård
Madsen. Lokaludvalget havde følgende bemærkninger i drøftelsen om Christianshavns Torv:
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Der er behov for et samarbejde mellem Socialforvaltningen og Teknik- og
Miljøforvaltningen om Christianshavns Torv. Der er et behov for et møde mellem de to
forvaltninger samt Torvenetværket.
Det vil hjælpe, hvis toiletbygningen fjernes og der i stedet sættes et læskur op samt et
pissoir.
Christianshavns Torv bør opdeles i rum med noget flytbart, der adskiller rummene.
Der er slåskampe på Christianshavns Torv. Det er utrygt.
Eventuelt kan man etablere et stedet for de socialt udsatte ved Christianshavns Vold
nedenfor Vagthuset i Torvegade.
Halvtaget ved busstoppestedet på Christianshavns Torv bør fjernes.
Hjemløseenheden kan være med til at få placeret de socialt udsatte ved Christianshavns
Vold nedenfor Vagthuset i Torvegade.
Christianshavns Vold er fredet, hvilket kan være en hindring for at etablere et sted for de
socialt udsatte ved Christianshavns Vold nedenfor Vagthuset i Torvegade.
Et sted for de socialt udsatte ved Christianshavns Vold nedenfor Vagthuset i Torvegade
ligge nok for langt væk fra det, de socialt udsatte opsøger.
Kan alkoholforbud på torvet være en løsning?
Der er ingen socialt udsatte og hjemløse på Sankt Hans Torv; måske fordi der er
udeservering på en stor del af arealet.
Der er løse brosten på Christianshavns Torv og flere steder mangler de.
Det er svært med Christianshavns Torv, fordi det har mange funktioner. Nogle af
funktionerne bør flyttes til et andet sted, fx cykelparkeringen.
Brugerne af Enghave Plads har taget ejerskab til pladsen.
Christianshavns Torv skal være for alle. Der skal være mangfoldighed.
Christianshavns Torv skal være et mødested. Det skal opdeles i mindre rum.
Kommunen skal modtage grønlænderne, før de forsvinder ud i byen.
Kommunen skal have en plan for de hjemløse.
Christianshavns Torv er ikke mangfoldigt, som forholdene er nu. Mange holder sig væk.
Christianshavns Torv er et trafikalt knudepunkt, men der er ubehageligt ved
bustoppestedet.
Der bør ske en sanering af cykelparkeringen hver 14. dag.
Der er en cykelkælder i tilknytning til Christianshavns metrostation. Der bør være en
elevator til kælderen.

 
Lokaludvalget havde følgende bemærkninger i drøftelsen om andre forhold på Christianshavn:

Løbehjul og udlejningscykler, der flyder rundt omkring på Christianshavn, er et problem
for synshandicappede.
Christianshavn mangler et plejecenter.
Christianshavn mangler seniorboliger.

Bilag
1. Invitation til Christianshavns Lokaludvalg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Åben spørgetid (2022-0235435)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

 

Beslutning
Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech omtalte

Kommunens byfornyelsespuljer, herunder
bygningsrenoveringspuljen: byfornyelsespuljer.kk.dk
Nordeas "Her gror vi"-pulje https://nordeafonden.dk/soeg-stoette/her-gror-vi-puljen. Miljøpunktet
bistår en borger med at udfylde en ansøgning til puljen om etablering af en lommepark ved
Christianskirken.
Miljøpunktet og lokaludvalgets offentlige tur den 5. oktober 2022 til et biogasanlæg i Solrød.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0235451)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af mødet den 31. august 2022.
2. Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 31. august 2022. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af mødet den 31. august 2022.
2. Lokaludvalget godkendte at behandle en tillægsdagsorden i det aktuelle møde med sagen

"Lokaludvalgets støtte til "Film om Christianias start og relation til Christianshavn""

Side 5



3. Christianshavns Lokaludvalg godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med
ovennævnte tilføjelse.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
11. Projekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels Plads
12. Nytårskur 2023
13. Puljeansøgninger, september 2022
14. Status på lokaludvalgets 2022-pulje, september 2022.

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 31. august 2022 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Projekt på Refshalevej og Forlandet (2022-0299643)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om et
anlægsprojekt på Refshalevej og Forlandet til efterretning og beslutte et høringssvar om projektet.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg tager en mundlig orientering i lokaludvalgsmødet den 28.
september 2022 fra Teknik- og Miljøforvaltningen om et anlægsprojekt på Refshalevej og
Forlandet til efterretning.

2. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter anlægsprojektet.
3. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger lokaludvalgets formandskab til at sammenfatte

lokaludvalgets bemærkninger til et høringssvar om projektet, som sendes til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Problemstilling

I lokaludvalgsmødet den 28. september 2022 orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen mundtligt om et
anlægsprojekt på Refshalevej og Forlandet. 

Projektet indeholder fire delprojekter på Refshalevej og Forlandet. Formålet med projektet er at
nutidssikre forholdene ved at etablere trafiksikre og trygge trafikale løsninger for de bløde trafikanter,
som skal til og fra Margretheholm og Refshaleøen. De fire delprojekter:

Refshalevej, nord for Krudtløbsvej (Delprojekt 0)
Krudtløbsvej-Refshalevej (Delprojekt 1)
Refshalevej, langs med Minebådsgraven (Delprojekt 2)
Refshalevej-Forlandet (Delprojekt 3).

I bilaget ses en beskrivelse af projekterne. Kortmateriale eftersendes.

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om at få et høringssvar om projektet senest den
14. oktober 2022.

Løsning

Lokaludvalget drøfter og beslutter bemærkninger om et anlægsprojekt på Refshalevej og Forlandet. 

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Sammen med sekretariatet sammenfatter lokaludvalgets formandskab lokaludvalgets bemærkninger
til et høringssvar om projektet, som sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Projektet skal politisk behandles i Teknik- og Miljøudvalget, Økonomiudvalget og
Borgerrepræsentationen.

Bilag

0. Kortmateriale (eftersendes)

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundlig orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om et anlægsprojekt
på Refshalevej og Forlandet til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede anlægsprojektet. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Adgangen fra Margretheholm til bustoppestedet for bussen, der kører mod byen, er ikke sikker,
fordi man skal passere cykelstien. Der bør etableres en trappe ved den sti, de fleste vælger at
gå til busstoppestedet.
I projekt 0 bør cykelstien markeres.
Krudtløbsvej anvendes af cyklister og fodgængere. Cykelstien bør af sikkerhedshensyn
markeres, hvor Krudtløbsvej munder ud i Refshalevej.
Projekterne er gode løsninger.
Der bør tages fat på det stykke af Refshalevej, der ligger mellem vandflyverhangaren og
Noma.
Man skal huske tilgængelighed for handicappede, bl.a. med ledelinjer på fortov.

3. Lokaludvalget bemyndigede lokaludvalgets formandskab til at sammenfatte lokaludvalgets
bemærkninger til et høringssvar om projektet, som sendes til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag
1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. projekt på Refshalevej og Forlandet
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Sorteringspunkter på Christianshavn (2022-0299269)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, om det skal skrive til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik-
og Miljøforvaltningen om sorteringspunkter på Christianshavn.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter, om det skal skrive til Teknik- og Miljøudvalget og
Teknik- og Miljøforvaltningen om sorteringspunkter på Christianshavn.

I givet fald:

2. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger Asbjørn Kaasgaard til at skrive et brev til Teknik-
og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen om sorteringspunkter på Christianshavn,
baseret på lokaludvalgets bemærkninger i mødet den 28. september 2022.

 

Problemstilling

I Cirkulær København, Ressource- og Affaldsplan 2024, indgår et initiativ om opstilling af op til 750
sorteringspunkter på vej og offentlige arealer. Initiativet er et vigtigt element i planens mål om, at 70
% af husholdningsaffaldet skal indsamles til genanvendelse. Det er målet, at alle borgere vil opleve
en bredere vifte af muligheder for at sortere deres affald, eksempelvis plast, papir og tekstiler.
Sorteringspunkterne forventes samlet set at bidrage med sortering af 12.100 tons affald til
genanvendelse årligt, svarende til ca. 6 % af husholdningsaffaldet. Teknik- og Miljøudvalget har
beslutte, at placering af sorteringspunkterne skal fastlægges via bydelsplaner for Københavns
forskellige bydele, som skal godkendes af udvalget. Bydelsplanen for sorteringspunkter i Indre By og
Christianshavn forventes behandlet af Teknik- og Miljøudvalget den 31. oktober 2022.

Drøftelsen i lokaludvalgsmødet den 31. august 2022

I mødet den 31. august 2022 drøftede lokaludvalget et oplæg fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
placering af sorteringspunkter på Christianshavn. Sekretariatet noterede følgende bemærkninger i
drøftelsen:

Sorteringspunkterne er svære, hvis ikke umulige, at benytte for kørestolsbrugere.
Sorteringspunkterne er gratis at benytte, men de betales af ejendomsejerne via en afgift.
På Fyn har man en anden tilgang til affaldssortering, der er nemmere for borgerne.

Offentlig informationsmøde den 1. september og præsentation på Christianshavnerdagen
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Teknik- og Miljøforvaltningen var vært for et offentligt informationsmøde om sorteringspunkter den 1.
september 2022 i Hal C og var til stede på Christianshavnerdagen den 4. september 2022, hvor et
sorteringspunkt blev præsenteret.

Borgere om sorteringspunkter

Borgerne har haft mulighed for at skrive til lokaludvalget om sorteringspunkter på Christianshavn. I
bilaget ses bemærkninger fra borgerne samt svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

Løsning

Lokaludvalget drøfter, om det skal skrive til Teknik- og Miljøudvalget og Teknik- og Miljøforvaltningen
om sorteringspunkter på Christianshavn. I givet fald kan lokaludvalget bemyndige Asbjørn Kaasgaard
til at skrive et brev, som baseres på lokaludvalgets bemærkninger i mødet den 28. september 2022.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Bydelsplanen for sorteringspunkter i Indre By og Christianshavn forventes behandlet af Teknik- og
Miljøudvalget den 31. oktober 2022.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede planen for sorteringspunkter på Christianshavn. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen: 

Den manglende tilgængelighed til sorteringspunkter for kørestolsbrugere er et problem.
Det vil udelukke folk fra at benytte sorteringspunkter og give forklaringsproblemer, når de
er taget i brug.
Sorteringspunkterne på Christianshavn bliver gravet ned, hvor det er muligt.
Man kan indrette sorteringspunkterne med hydraulik, så de kan køres op og ned.
Lokaludvalget skal have svar på, hvad kørestolsbrugere, der ønsker at benytte
sorteringspunkter, skal gøre.
Der er ikke pligt til at benytte sorteringspunkterne.
Er der erfaringer med, om sorteringspunkterne vil blive brugt? Der burde være et
pilotprojekt.
Sorteringspunkterne er ikke kønne. Er det hensigtsmæssigt at sætte dem op?
Følgende tekst på side 9 i planen for sorteringspunkter stemmer ikke overens med
signaturforklaringen på kortet med forslag til placering af sorteringspunkter med hensyn
til, hvad de røde og blå prikker repræsenterer: "Af kortet fremgår placeringer, der ikke
kræver nedlæggelse af parkering (blå), placeringer der kræver nedlæggelse af parkering i
betalingszone (rød), samt eksisterende glaskuber (sort) og nærgenbrugsstationer (pink)".
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Sorteringspunkterne kan benyttes af dem med små gårde, der har begrænset
affaldssortering i gården
Strategien er ændret, så sorteringspunkterne er gået fra at være en aflastning med
hensyn til affaldssortering i gårde til at være et supplement til affaldssortering i gårde.
Sorteringspunkterne vil medføre hyppigere tømning og dermed øget kørsel med
renovationslastbiler.
Beboerne omkring sorteringspunktet, der skulle stå ved Galionsvej 23, har fået løfte om,
at sorteringspunktet placeres et andet sted.
Når affaldsfraktionerne placeres ved forskellige sorteringspunkter, skal man rundt
forskellige steder med affaldet.

 
2. Lokaludvalget bemyndigede Asbjørn Kaasgaard til at skrive et brev til Teknik- og Miljøudvalget

og Teknik- og Miljøforvaltningen om sorteringspunkter på Christianshavn, baseret på
ovenstående bemærkninger.

Bilag
1. Udkast til plan for placering af sorteringspunkter i Indre By og på Christianshavn
2. Kort med forslag til placering af sorteringspunkter
3. Tabel med forslag til placering af sorteringspunkter
4. Mails fra borgere om sorteringspunkter på Christianshavn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Det lokale miljøarbejde i 2023 (2022-0299238)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, hvad det skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i
2023.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter, hvad der skal med årsplanen for det lokale miljøarbejde
i 2023.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal senere i år vedtage en årsplan for det
lokale miljøarbejde i 2023 i Indre By og på Christianshavn. 

Løsning

Lokaludvalget drøfter, hvad der skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2023. Der er tale
om en indledende drøftelse, hvor lokaludvalgets medlemmer kan byde ind med forslag til indholdet i
årsplanen.

I bilaget ses et oplæg til årsplan fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Årsplanen skal gennemføres af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn jf. driftsstøtteaftalen, som
lokaludvalget godkendte i mødet den 31. august 2022.
 

Økonomi

I 2022 har Københavns Kommune betalt 733.597 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af den lokale miljøopgave i de to bydele. Derudover har
Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg betalt hhv. 680.000 kr. og 135.000 kr. til den
lokale miljøopgave i 2022. Pengene er overført til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

I henhold til driftsstøtteaftalen, der gælder for 2023 og 2024, skal støtten fra Københavns Kommune
dækker basisudgifter i Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, mens støtten fra lokaludvalgene
fastsættes år for år inden årets start og dækker udgifterne til konkrete projekter, der aftales i
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årsplanen for det lokale miljøarbejde.

Videre proces

På baggrund af drøftelsen i Indre By Lokaludvalg den 15. september og i Christianshavns
Lokaludvalg den 28. september 2022 aftaler Miljøpunkt Indre By & Christianshavn et forslag til
årsplan for det lokale miljøarbejde i 2023 med de to lokaludvalgs formandskaber. Forslaget
forelægges lokaludvalgene til godkendelse. Lokaludvalgene skal senest i deres december-møder
godkende årsplanen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, hvad der skal med i årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2023. Der
var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Oprettelse af grønne stille byrum i stil med de domes, som omtales i oplægget fra
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, kan indgå i årsplanen.
Bistand til at få grønne facader på ejendomme kan indgå i årsplanen.
Årsplanen skal ikke indeholde bemærkninger om klimamål i 2025.
Årsplanen kan fokusere på tiltag til at bremse bilismen, eftersom bilejerskabet og dermed
CO2-belastningen er stigende.
Årsplanen kan fokusere på støj, da støj er skadelig og er en dræber. Torvegade er
sundhedsfarlig.
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn arbejder i forvejen med lyd. Man kan få mere viden
om lyd og lyds påvirkning af mennesker her:

Podcast: https://www.dr.dk/lyd/p1/brinkmanns-briks/brinkmanns-briks-2022-06-15.
Bog: Annette K. Nielsen : Med på en lytter.

Bilag
1. Oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn til temaer og indsatser i årsplan for det lokale
miljøarbejde inkl. bilag 1
2. Bilag 2 til oplægget fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Aftalen om kommunens budget for 2023 (2022-0299170)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte aftalen om kommunens budget for 2023 i lyset af
lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023 og beslutte eventuelle initiativer i forhold til
budgetaftalen.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg drøfter budgetaftalen for kommunens budget for 2023 i lyset af
lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023

2. Christianshavns Lokaludvalg beslutter eventuelle initiativer i forhold til budgetaftalen.

Problemstilling

Lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023 ses i bilaget.

Enhedslisten, Radikale Venstre, Liberal Alliance, Nye Borgerlige, Det Konservative Folkeparti,
Venstre, Alternativet og Dansk Folkeparti offentliggjorde den 9. september 2022 deres aftale om 
kommunens budget for 2023. Se bilaget.

Aftalen indeholder følgende af særlig interesse for Christianshavn:

TM001 Tilsyn med anlæg af Lynetteholmen
Parterne er enige om at afsætte midler til tilsynsindsats med anlæg af Lynetteholmen.
Der afsættes:

4,0 mio. kr. årligt på service i 2023-2025 og 3,0 mio. kr. i 2026 og frem til tilsyn.
Parterne er enige om, at Teknik- og Miljøforvaltningen frem mod budget 2027 vil estimere det
fremtidige udgiftsbehov til tilsynsopgaver i forbindelse med anlæggelsen af Lynetteholmen.
Finansieringen indarbejdes med indkaldelsescirkulæret for budget 2027.

 

TM064 Forbedret cykelfremkommelighed på Torvegade, Indre By
Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen frem mod
overførselssagen 2022-2023 skal gå i dialog med Movia om konsekvenserne for bussernes
fremkommelighed på baggrund af den gennemførte foranalyse.
Parterne noterer sig endvidere, at der er risiko for, at tilsagnet om medfinansiering fra den statslige
cykelpulje kan blive udfordret ved en stillingtagen til projektet i overførselssagen 2022-2023. Teknik-
og Miljøforvaltningen vil såfremt projektet opnår finansiering i forhandlingerne om
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overførselssagen 2022-2023 forsøge at optimere projektets faser med henblik på at efterleve
tilsagnskriterier fra den statslige cykelpulje.

 

Sikker By
Parterne er enige om at videreføre indsatser under Sikker By-strategien for at øge trygheden og
mindske kriminaliteten i København. Der afsættes:

0,5 mio. kr. på anlæg i 2023 til akutpuljen under Sikker By, som giver mulighed for at sætte
hurtigt ind med ekstraordinære indsatser i akutte situationer (ØK30).
6,9 mio. kr. årligt på service i 2023-2026 til Ny Start (SO23).
2,8 mio. kr. årligt på service i 2023-2026 til SSP+ indsats for kriminalitetstruede unge
(SO24)
2,7 mio. kr. på service i 2023 og 7,4 mio. kr. årligt i 2024-2026 til forebyggelse af
ekstremisme (BI12).
9,0 mio. kr. på service i 2023 og 10,1 mio. kr. årligt i 2024-2026 til job og uddannelse til
dømte og varetægtsfængslede (BI10).
4,8 mio. kr. på service i 2024 og 6,8 mio. kr. årligt i 2025 og frem til Ferie Camps, Sociale
Partnerskaber samt administration og kursusudgifter (KF033b).

 

KF038 Videreførelse af service- og tryghedsrunderinger på Kultur- og Fritidsforvaltningens
faciliteter mellem kl. 15.00-24.00
Parterne er enige om at videreføre service- og tryghedsrunderinger på Kultur- og
Fritidsforvaltningens faciliteter mellem kl. 15.00-24.00. I den forbindelse skal Kultur- og
Fritidsforvaltningen udarbejde et oplæg til Kultur- og Fritidsudvalget om, hvordan de samlede afsatte
bevillinger til service- og vagtrunderinger og halinspektørordningen bedst udnyttes til at skabe gode
og trygge rammer for brugerne på byens faciliteter. Der afsættes:

2,5 mio. kr. årligt på service i 2023-2026 til at fortsætte servicerunderinger på Kultur- og
Fritidsforvaltningens faciliteter.

SO15 Hensigtserklæring vedr. økonomien i bolig-hjemløseaftalen for København
Med bolig-hjemløseaftalen får kommunerne bedre muligheder for at bekæmpe hjemløshed med
afsæt i principperne om Housing First. Det gælder bl.a. nye muligheder for etablering af billige
boliger, som er en afgørende forudsætning for at lykkes, ikke mindst i København.
Ud over nye muligheder for at etablere billige boliger indeholder aftalen også en omfattende
omlægning fra støtte på herberger til støtte i eget hjem, herunder ændrede refusionsregler.
Borgerrepræsentationen har i august vedtaget en samlet hjemløseplan, som danner rammen for
implementeringen af aftalen i København.

Parterne er enige om, at Økonomiforvaltningen og Socialforvaltningen med inddragelse af Teknik-
og Miljøforvaltningen og Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen skal vurdere de økonomiske
konsekvenser af bolig-hjemløseaftalen og kommunens hjemløseplan, og at dette vil indgå i
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forhandlingerne om overførselssagen 2022-23 og budget 2024. Parterne er i den forbindelse enige
om, at øget støtte i borgernes eget hjem er en forudsætning for at lykkes med at reducere og på sigt
afskaffe ufrivillig hjemløshed i København samtidig med at sikre velfungerende, blandede
boligområder i kommunen.

 

KF036 Driftstilskud til Copenhagen Contemporary
Parterne er enige om at afsætte midler til fortsættelse af Copenhagen Contemporarys aktiviteter.
Der afsættes:

3,0 mio. kr. årligt på service i 2023-2026.

 

KF010 Model for vedligehold af kultur- og fritidsfaciliteter
Der er behov for bedre data om bygningsstand for i højere grad at planlægge og prioritere
udførelsen af vedligeholdelsesopgaver og renovering. Parterne ønsker at sikre en model for
vedligehold af kultur-og fritidsfaciliteter, og at arbejdet igangsættes i 2023. Parterne er enige om at
afsætte midler til udviklingen af en ny model for finansiering af løbende vedligehold grundet stort
vedligeholdelsesefterslæb på bygninger under Kultur- og Fritidsforvaltningen, og at en model for
vedligehold skal indgå i forhandlingerne om budget 2025. Der afsættes:

2,0 mio. kr. på service i 2023 og 3,9 mio. kr. i 2024 på service til at påbegynde bygningssyn
og etablering af en database over vedligeholdelsesbehovet på kultur- og fritidsfaciliteter.

 

TM125 Initiativer vedrørende delebiler
Parterne er enige om at afsætte midler til at implementere udvalgte initiativer fra Handlingsplan for
delebilisme 2022-2025. Der afsættes:

1,3 mio. kr. på service i 2023, 1,7 mio. kr. i 2024, 2,8 mio. kr. i 2025 og 0,2 mio. kr. i 2026 til
at etablere 1.000 p-pladser til el-delebiler, evaluering af de første 100 p-pladser til delebiler,
sagsbehandling og projektledelse.
0,5 mio. kr. på service i 2023, 2,2 mio. kr. i 2024, 6,2 mio. kr. i 2025 og 8,8 mio. kr. i 2026 og
frem til mindreindtægter fra betalingsparkering.
0,5 mio. kr. på finansposter i 2023, 2,2 mio. kr. i 2024, 6,2 mio. kr. i 2025 og 8,8 mio. kr. i
2026 og frem som følge af mindreudgifter til statslig modregning af parkeringsindtægter.
Parterne er enige om, at etableringen af eldelebilspladser skal følge udviklingen i antallet af
eldelebiler.

 

TM126 Initiativer vedrørende ladeinfrastruktur
Parterne er enige om at afsætte midler til at implementere de resterende initiativer fra
handlingsplan for ladeinfrastruktur 2022-2025. Der afsættes:
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3,6 mio. kr. på service i 2023, 3,1 mio. kr. i 2024 og 2,8 mio. kr. i 2025 til juridisk vurdering af
om arealerne til etablering af ladestanderne skal i udbud og til skiltning på tids- og
tidsubegrænsede elbilspladser, skiltning og afmærkning af 2.000 elbilpladser uden
ladeinfrastruktur og projektledelse.
0,2 mio. kr. på service i 2023, 0,4 mio. kr. i 2024 og 0,5 mio. kr. årligt i 2025 og frem til drift
og vedligeholdelse af elbilpladserne.
14,0 mio. kr. på service i 2023, 21,4 mio. kr. i 2024, 27,9 mio. kr. i 2025 og 30,8 mio. kr. årligt
i 2026 og frem til mindreindtægter fra betalingsparkering.
14,0 mio. kr. på finansposter i 2023, 21,4 mio. kr. i 2024, 27,9 mio. kr. i 2025 og 30,8 mio. kr.
årligt i 2026 og frem i mindreudgifter som følge af statslig modregning af parkeringsindtægter.
Parterne er enige om, at pladser til de 2.000 parkeringspladser til elbiler uden ladeinfrastruktur
og uden tidsbegrænsning etableres i takt med behov. Teknik- og Miljøforvaltningen vil
fremlægge forslag til håndtering heraf til Teknik-og Miljøudvalget.

Initiativet forventes at reducere kommunens udledning med 0-440 ton CO2e i 2025 og med
0-440 ton CO2e årligt ved fuld indfasning.

 

TM292a Miljødiffererede beboerlicenser
Parterne er enige om at øge miljødifferentieringen på beboerlicenserne. Derudover forventer
parterne, at forhøjelsen af beboerlicenserne vil have positiv effekt på fremkommeligheden.
Forhøjelsen af beboerlicenserne for de fossildrevne køretøjer vurderes således at gøre det mindre
attraktivt at have fossildrevet køretøj, og det medfører et forventet fald i antallet af aktive
beboerlicenser på ca. 300. Der afsættes:

18,0 mio. kr. årligt på service i 2023 og frem til merindtægter fra betalingsparkering.
18,0 mio. kr. årligt på finansposter i 2023 og frem som følge af merudgifter til statslig
modregning af parkeringsindtægter

Det estimeres, at forhøjelsen af beboerlicenserne vil medføre en reduktion i CO2-udledning fra
vejtrafikken med 700-750 ton ved fuld indfasning.

 

TM207/TM208 Tiltag til at bevare, forbedre og skabe ny biodiversitet i byen
Parterne er enige om at afsætte ekstra midler til at øge naturplejeindsatsen med henblik på at bevare
og forbedre eksisterende biodiversitet i naturområderne. Der afsættes:

1,7 mio. kr. på anlæg i 2023. 
1,4 mio. kr. årligt på service i 2023 og frem.
0,1 mio. kr. årligt på service i 2024-2026 til dokumentation.

 

Cykelpakke
København skal være verdens bedste cykelby. En øget indsats på cykelområdet skal forbedre
københavnernes og pendlernes mulighed for at tage cyklen. Endvidere skal byens veje til skolerne
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sikres for børn og unge. Parterne ønsker derfor, at der investeres i at skabe sikre skoleveje.
Der afsættes:
(...)

3,1 mio. kr. på samlet anlæg i 2023-2026 til cykelparkering i byens rum på baggrund af input fra
borgere (TM022).
0,1 mio. kr. årligt på service fra 2024-2026 og 0,5 mio. kr. årligt i 2026 og frem til afledt drift
og vedligehold af cykelparkering i byens rum på baggrund af input fra borgere (TM022).
(...)
2,9 mio. kr. samlet på anlæg i 2023-2025 til pulje til mindre forbedringer af cykelforhold
(TM162).

 

TM026 TM240, ØK43 og ØK32 Pulje til borgerinddragelsestiltag
Parterne er enige om at afsætte midler til en række borgerinddragelsesinitiativer, der skal styrke
det borgernære demokrati. Efter samme model som borgerforslagene i Folketinget vil det fremover
være muligt for københavnerne at stille lokale borgerforslag. Desuden afsættes flere penge til
københavnernes indflydelse på den næste kommuneplan ved at give dem mulighed for at sætte et
aftryk på byens overordnede udvikling via borgermøder, workshops m.v. Der afsættes:

0,2 mio. kr. på service i 2022, 2,6 mio. kr. i 2023, 6,6 mio. kr. på service i 2024, 2,7 mio. kr.
på service i 2025 og 1,2 mio. kr. på service i 2025 til borgerinddragelsestiltag.

Når de første initiativer er igangsat, er parterne enige om at etablere lokale klimatopmøder, som giver
Københavns bydele indflydelse på byens klimaplan 2035. Klimatopmødernes formål er at etablere
forpligtende partnerskaber i bydelene mellem lokaludvalg, miljøpunkter, boligforeninger, skoler,
virksomheder og borgere om CO2-reduktioner. Klimatopmøderne skal indtænkes i
Klimaborgertingets arbejde for på den måde at sikre folkelig forankring.

 

ØK19 Etablering af selvstændige lokaludvalgssekretariater til Christianshavns og/eller Kgs.
Enghave Lokaludvalg
Parterne er enige om at oprette et selvstændigt lokaludvalgssekretariat til Kgs. Enghave
Lokaludvalg samt en opnormering af fællessekretariatet for Indre By og Christianshavns Lokaludvalg
i overensstemmelse med normeringen for sekretariatsbetjening af to lokaludvalg.
Der afsættes:

1,8 mio. kr. på service i 2023 og 3,6 mio. kr. årligt i 2024 og frem.

KF025b Hensigtserklæring om Investeringsplan for Idrætsmilliarden
Københavns Kommune har med regeringens udspil Tættere på  grønne byer og Hovedstad i
udvikling  fået mulighed for at øge anlægsinvesteringerne på idrætsområdet med 860 mio. kr. i
perioden 2022-2030. Formålet er, at Københavns Kommune får mulighed for at bygge og renovere
flere idrætsanlæg, så færre skal vente, og flere kan dyrke idræt .
Parterne er enige om, at nedenstående investeringsplan for idrætsmilliarden på i alt 860 mio. kr.,

Side 18



med de udpegede hovedgreb, er retningsgivende for prioritering af det ekstra idrætsanlægsmåltal i
budget 2023 og i kommende års budgetforhandlinger frem mod 2030:

(...)

Vandsport/svømmehal (Facilitet til aktivitet/ophold/opbevaring fx kajak, SUP, vandpolo,
havsvømning m.m.): 125 mio. kr. 
Udestår til lokal udmøntning (Reserveret rådighedsbeløb til nye projekter, der ikke falder
inden for de øvrige hovedgreb): 100 mio. kr.

Løsning

Lokaludvalget drøfter budgetaftalen i lyset af lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for
2023 og beslutter eventuelle initiativer i forhold til budgetaftalen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede budgetaftalen for kommunens budget for 2023 i lyset af lokaludvalgets
ønskeliste til kommunens budget for 2023. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Teknik- og Miljøforvaltningens projekter for Refshalevej og Torvegade kommer ikke med i
kommunens budget for 2023.
Spørgsmålet er, om kommunen vil miste tilsagnet fra staten om støtte til
Torvegade-projektet fra Infrastruktur-puljen.
Det er svært at stå imod partierne i Borgerrepræsentationen, som ikke ønsker at dæmpe
biltrafikken.
Lokaludvalget må tage initiativ til en dialog mellem Teknik- og Miljøforvaltningen og
partierne i Borgerrepræsentationen bag budgetaftalen om at få fremmet
Torvegadegade-projektet. Er Movia et problem?
Lokaludvalget får besøg af teknik- og miljøborgmesteren og kan her tage Torvegade
op.
Lokaludvalget bør inden besøget af teknik- og miljøborgmesteren spørge opklarende om,
hvad budgetaftalen betyder for Torvegade-projektet.
Ønsket om en bussluse på Holmen kommer ikke med i kommunens budget for 2023.

2. Lokaludvalget bemyndigede Asbjørn Kaasgaard til at spørge til Teknik- og Miljøforvaltningen
om status på Refshalevej-projektet
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om hvad budgetaftalen betyder for Torvegade-projektet, herunder om budgetaftalens
betydning for tilsagnet fra staten om støtte til Torvegade-projektet fra Infrastruktur-puljen.

Bilag
1. Christianshavns Lokaludvalg om kommunens budget for 2023 -august 2022
2. Christianshavns Lokaludvalg om kommunens Budget for 2023 - juni 2022
3. Budgetaftale 2023 - En ny retning for København (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Evaluering af Christianshavnerdagen 2022 (2022-0299263)

Christianshavns Lokaludvalg skal evaluere Christianshavnerdagen 2022.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg evaluerer Christianshavnerdagen, som blev afholdt den 4.
september 2022 i Sankt Annæ Gade.

Problemstilling

Christianshavnerdagen blev afholdt den søndag 4. september 2022 kl. 11-16 på Sankt Annæ Gade,
der var afspærret for kørende trafik. 

Det vurderes, at ca. 1.500 personer besøgte arrangementet. Hovedelementerne i arrangementet var:

Fællessang
Politiske debatter:

Visioner for København og udviklingsperspektiver for Christianshavn
Gammel på Christianshavn
Vandet kommer! Stormflodssikring, skybrud og grundvandstigning

Overrækkelse af Havnens Pris
Levende musik v/ IDAHO
 Cirkusforestilling og cirkusworkshop
Gamle lege
Fremvisning af brandbiler
Introduktion til førstehjælp
Præsentation af et sorteringspunkt
Foreninger, partier, Miljøpunktet, butikker mm. i Sankt Annæ Gade

Løsning

Lokaludvalget evaluerer Christianshavnerdagen.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 100.000 kr. af 2022-puljen til Christianshavnerdagen.

Videre proces
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Afhænger af evalueringen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Christianshavnerdagen den 4. september 2022 i Sankt Annæ Gade.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Overordnet var Christianshavnerdagen en god dag, bl.a. fordi vejret viste sig fra sin
bedste side.
Nogle politiske partier mente, at de var blevet placeret for langt væk fra scenen.
Plejehjem Nu-gruppen mente, at de var blevet afskåret fra at tale under debatten på
scenen om at blive gammel på Christianshavn.
Debatten på scenen om at blive gammel på Christianshavn var en debat, som
lokaludvalget var vært for. Plejehjem Nu-gruppen var ikke vært for debatten.
Debatten på scenen var i nogen grad præget af, at flere af de inviterede politikere havde
meldt afbud.
INFO/Event-gruppen skal have meget ros for, at Christianshavnerdagen blev et vellykket
arrangement.
De politiske partier var placeret godt i Sankt Annæ Gade. De fik talt med borgerne.
Næste gang skal man huske at inddrage de politisk udpegede medlemmer af
lokaludvalget, når politikere inviteres til at deltage i debatter. De kan være med til at
fremme et tilsagn fra politikerne om at deltage.
Lokalhistorisk Forening & Arkiv stod afsides, men var tilfreds med placeringen.
Spørgsmålet er, om arrangementet skulle have varet til kl. 17. Det kan være godt, når
vejret er med arrangementet, men hvis vejret ikke er godt, er erfaringen, at kun få er til
stede den sidste times tid.
Det var uheldigt, at firmaet, som var hyret til at sætte vejafspærringer op, ikke havde
forstået, hvornår vejafspærringerne skulle være på plads. 
Der var gode musikalske indslag. De trak folk til.
Der bør være flere foreninger til stede på Christianshavnerdagen.
Placeringen af scenen ved krydset ved Snorrebroen var en succes.
Man bør overveje at invitere Christianshavns Gymnasiums kor og orkester til at optræde
på Christianshavnerdagen. 
Modtagerne af Havnens Pris burde være præsenteret bedre. Man burde have forklaret,
hvorfor de fik prisen.
Christianshavnerdagen er med årene blev professionaliseret, eftersom der nu er hyret folk
til at stille borde og bænke op og til at fjerne dem igen. 
Mette i sekretariatet skal have ros for arbejdet med at få Christianshavnerdagen på
plads.
Havnens Pris skal ikke uddeles på samme tidspunkt som klokkerne i Vor Frelsers kirke
slår.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Juletræ på Torvet (2022-0299245)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, at det i år undlader at opsætte et juletræ på
Christianshavns Torv pga. energikrisen.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg beslutter, at det ikke opsætter et juletræ på Christianshavns
Torv i år pga. energikrisen.

Problemstilling

Der er energikrise.

Løsning

Der er tradition for, at lokaludvalget sidst i november opsætter et juletræ på Christianshavns Torv
med lys, som er tændt i de mørke timer i perioden ca. 1.- 27. december. Det er desuden en tradition,
at lokaludvalget er vært for et julearrangement om eftermiddagen, hvor lyset tændes første gang.

På grund af den aktuelle energisituation foreslår INFO/Event-gruppen, at lokaludvalget undlader at
opsætte et juletræ på Christianshavns Torv i år. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 46.000 kr. til Jul på Torvet.

Videre proces

I mødet den 26. oktober 2022 kommer INFO/Event-gruppen med en indstilling om, hvorvidt
lokaludvalget skal være vært for et julearrangement på Christianshavns Torv den 1. søndag i advent;
dvs. den 27. november 2022.

Beslutning
 

1. Frode Neergaard stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget opsætter et juletræ på
Christianshavns Torv uden lys.
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Claus Bendixen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget opsætter et juletræ på
Christianshavns Torv med lys, som tændes få gange fx den første søndag i advent.
Poul Brorson stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget opsætter et juletræ på
Christianshavns Torv med lys, som tændes  nogle få timer hver aften. 

En vejledende afstemning viste, at der var flertal for, at lokaludvalget opsætter et juletræ på
Christianshavns Torv.

En vejledende afstemning viste, at der var flertal for, at juletræet på Christianshavns Torv skal
være uden lys.

Dermed havde lokaludvalget godkendt, at i år opsætter lokaludvalget et juletræ på
Christianshavns Torv uden lys.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jette Philipsen om, at INFO/Event-gruppen sammensætter
et program for et julearrangement ved juletræet på Christianshavns Torv den første søndag i advent. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0235518)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning -
se bilagene.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper

 Byplan, Trafik og Havn  

 Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

 Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

 Miljøgruppen

 INFO/Event-gruppen

Ad hoc-grupper

  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

  Følgegruppen vedr. Torvegade

  Papirøen/Operaparken-gruppen

  Nyholm-gruppen

 Stormflodssikringsgruppen
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  Lynetteholm-gruppen

  Bydelsplan-gruppen

Repræsentation i andre fora

 Hal Cs brugergruppe

 Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 Følgegruppen vedr. Lynetteholm

 By & Havns forum for lokaludvalg

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Papirøen/Operaparken-gruppen

Povl Koch, Gert Vincent og Ulla Bo Skovvart oplyste, at der vil være åbent hus på byggepladsen på
Operaparken den 15. oktober 2022 kl. 11-14. Det er med tilmelding og der er et begrænset antal
pladser. Der er behov for frivillige, som kan agere rundvisere i forbindelse med arrangementet.

Povl Koch oplyste, at næste møde mellem Papirøen/Operaparken-gruppen og bygherren holdes den
31. januar 2023.

 

Lynetteholmgruppen

Frode Neergaard orienterede om status på lokaludvalgets borgermøder den 11. og 25. oktober 2022
om Lynetteholm.

 

Stormflodssikringsgruppen

Lars Josephsen orienterede om lokaludvalgets offentlige Bo Vandsikkert-kursus den 14. september
2022, hvor ca. 20 personer deltog. Teknik- og Miljøforvaltningen og Beredskabsforbundet bidrog til
kurset. Stormflodssikringsgruppen overvejer, om det skal tilbyde kurset til de lokaludvalg, hvis
område ligger ud til havnen eller kysten.
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Bydelsplangruppen

Asbjørn Kaasgaard orienterede om lokaludvalgets offentlige bydelsmøde den 6. oktober 2022 om
bydelsplanen for Christianshavn.

 

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at der i kurset for lokaludvalg den 26. september 2022 om
lokaludvalgenes lokale miljøopgave blev nævnt, at det er et krav, at ejendomsejere selv skal sikre
deres ejendom, så den kan modstå en vandstigning på 10 cm.

Kirsten V. Andersen orienterede om lokaludvalgets byttemarked den 15. oktober 2022 kl. 10-14.
Dem, som deltager som frivillige i arrangementet, er der kl. 9-15.

 

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Miljøgruppen
3. Stormflodsgruppen
4. Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Projekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels Plads (2022-0299438)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om et
anlægsprojekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels Plads.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der
ses i løsningsafsnittet, om et anlægsprojekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske
Handels Plads. 

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om et høringssvar om projekt for cyklister og
fodgængere på Grønlandske Handels Plads. Teknik- og Miljøforvaltningen skriver:

Efter Inderhavnsbroens åbning i 2016 er der opstået problemer med krydsende trafikanter på begge
sider af broen. På broen passerer ca. 15.800 cyklister pr. døgn (årsdøgnstrafik 2018), hvilket er flere
end de op til ca. 7.000, som broen oprindeligt blev projekteret til. Trafikken har medført udfordringer
på begge sider af broen især mellem cyklister og krydsende fodgængere i Nyhavn og på
Grønlandske Handels Plads samt mellem cyklister, der kører til eller fra cykelstien. 

Foranalysen viste ikke udfordringer med kapacitet eller afvikling af trafikken på selve broen.

For at øge fremkommeligheden for cyklister, mens tryghed og sikkerhed for både fodgængere og
cyklister forbedres, anbefales det at anlægge to delprojekter. Et delprojekt på Nyhavnssiden og et
delprojekt på Den Grønlandske Handels Plads. De to projekter kan anlægges uafhængig af
hinanden. Anlægges de to projekter samlet, er det muligt at reducere de økonomiske omkostninger i
både projekterings- og anlægsfasen.

Projektet
På den Grønlandske Handels Plads udvides det eksisterende stiareal, så cykelstien kan udvides. Der
anlægges et midterareal, som opdeler den dobbeltrettede cykeltrafik for at give fodgængere, som
krydser cykelstien, bedre oversigtsforhold, og cykelstien forsynes med nedbremsningszoner,
svingbaner og krydsningspunkter. Midterarealet er valgt frem for fodgængerovergang, da en
fodgængerovergang vil vende prioriteten, så cyklisterne skal holde tilbage for fodgængerne. Det er
ikke hensigtsmæssigt på dette sted.

For at reducere konflikter mellem cyklister og fodgængere etableres tre heller til fodgængere, og
fodgængerarealet udvides. Herudover etableres cykelparkering mellem cykelstien og
fodgængerarealet. De eksisterende 60 cykelparkeringspladser nedlægges og i stedet anlægges der
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permanente cykelparkeringspladser. Desuden anlægges der et areal, der kan reserveres til
midlertidige cykelparkeringspladser. Dette vil afhjælpe problematikken med uhensigtsmæssig
cykelparkering i området. Den videre projektering vil afgøre det præcise antal og placering.

Desuden anlægges der grønt i form af plantekummer med buske og små træer på Grønlandske
Handels Plads.

Løsning

Lokaludvalgets arbejdsgruppe Byplan, Trafik og Havn har drøftet projektet. På den baggrund foreslås
det at svare Teknik- og Miljøforvaltningen:

"Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt lokaludvalget om et høringssvar om projekt for cyklister og
fodgængere på Grønlandske Handels Plads.

Anlægsprojektet tager i udgangspunkt i, at Broens Gadekøkken ligger på Grønlandske Handels
Plads ud til cykel- og fodgængerforbindelsen nedenfor Inderhavnsbroen. Broens Gadekøkken inkl.
skøjtebane om vinteren er etableret på grundlag af en midlertidig dispensation fra lokalplanen, som
udløber den 30. december 2023.

Det undrer lokaludvalget, at man vil bruge penge på et anlægsprojekt af hensyn til  Broens
Gadekøkken, som i udgangspunktet har ca. 1 år tilbage på Grønlandske Handels Plads.

Lokaludvalget beder om at få oplyst, om forvaltningen agter at forlænge dispensationen til Broens
Gadekøkken permanent. Oplysningen bør fremgå tydeligt i forvaltningens indstilling til Teknik- og
Miljøudvalget om anlægsprojektet vedr. bedre forhold for cyklister og fodgængere på Grønlandske
Handels Plads.

Det bør også tydeligt fremgå af indstillingen, at lokaludvalget mener, at Broens Gadekøkken skaber
problemer i området, herunder støj fra gadekøkkenets musikanlæg og gæster, affald i området  samt
gæsters adfærd.

Bortset fra ovenstående forbehold og undren, mener lokaludvalget i udgangspunktet, at
anlægsprojektet vedr. bedre forhold for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels Plads er et
godt projekt. 

Dog er lokaludvalget bekymret for, om cyklister fra Inderhavnsbroen - i stedet for at benytte
opbremsningspladsen  før cykelstativerne  - vil køre direkte ind på forgængerarealet ned til

cykelstativerne, hvis der ikke etableres en fysisk spærring for, at cyklisterne kan køre ind på
gangarealet. Cyklisternes adfærd kan udgøre et særligt problem for blinde og svagtseende
fodgængere.

Lokaludvalget foreslår derfor, at forvaltningen sammen med lokaludvalget evaluerer løsningen efter
etablering og herunder sætter fokus på, om der er uhensigtsmæssige konflikter mellem fodgængere
og cyklister på fodgængerarealet, som skal løses.

Lokaludvalget har ikke haft borgerdialog om sagen.
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Med venlig hilsen

Christianshavns Lokaludvalg 
v/ Asbjørn Kaasgaard"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

I samarbejde med Indre By Lokaludvalg har Teknik- og Miljøforvaltningen et offentligt
informationsmøde den 29. september kl. 19.00 i Charlottenborg, der bl.a. handler om et
anlægsprojekt for Nyhavns sydside mellem Inderhavnsbroen og Kongens Nytorv.Mødet er med
tilmelding. Læs mere her:
https://indrebylokaludvalg.kk.dk/vaer-med/moeder-og-arrangementer/informationsmoede-om-trafikprojekter-i-gaderne-omkring-kongens-nytorv

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der ses i
løsningsafsnittet, om et anlægsprojekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels
Plads. 

Bilag
1. Tegnings- og dokumentliste
2. Oversigtsplan
3. Situationsplan
4. Eksisterende forhold
5. Belægningsplan
6. Beplantnings- og planteplan
7. Linje- og afmærkningsplan
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Nytårskur 2023 (2022-0299260)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige INFO/Event-gruppen til at stå for lokaludvalgets
Nytårskur i januar 2023.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger INFO/Event-gruppen til at stå for lokaludvalgets
Nytårskur i januar 2023, jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget holder hvert år i januar en nytårskur for christianshavnerne samt samarbejdspartnere.

Løsning

Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger INFO/Event-gruppen til at planlægge og afholde 
lokaludvalgets nytårskur i januar 2023. Bemyndigelsen indbefatter beslutninger om, hvor på
Christianshavn og hvornår i januar 2023 nytårskuren holdes samt beslutning om, hvad der skal
foregå under nytårskuren.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 5.000 kr. af 2022-puljen til nytårskuren.

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 30.000 kr. af 2023-puljen til nytårskuren. Dette
med forbehold for, at størrelsen på lokaludvalgets 2023-pulje endnu ikke er kendt og med forbehold
for, at lokaludvalget skal godkende sit budget for 2023 i lokaludvalgets møde i november  eller
december 2022.

Videre proces

INFO/Event-gruppen orienterer med jævne mellemrum lokaludvalget om status på planlægningen af
nytårskuren.

Beslutning
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1. Lokaludvalget bemyndigede INFO/Event-gruppen til at stå for lokaludvalgets Nytårskur i januar
2023, jf. løsningsafsnittet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger, september 2022 (2022-0272848)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til én puljeansøgning.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver UECPH - Urban Explorer tilsagn om 6.000 kr. af
2022-puljen til en skattejagt i oktober 2022 med fokus på Christianshavns mere end 400 års
historie. Støtten øremærkes til oprettelse, materiale, fremstilling, installation og overvågning jf.
ansøgerens budget. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 7.500 kr., fordi det ikke vil give støtte til
priser jf. ansøgerens budget.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget én puljeansøgning.

Løsning

1. Historisk Skattejagt

UECPH - Urban Explorer søger om 7.500 kr. til en skattejagt i oktober 2022 med fokus på 
Christianshavns mere end 400 års historie.

Deltagerne skal på skattejagten finde gåder sat på hængelåse, som er låst fast på interessante
steder på Christianshavn. Dermed får deltagerne mulighed for at (gen)opdage inspirerende områder
og lære interessante fakta gennem besvarelsen af gåderne. 

Skattejagten organiseres som en Facebook-event og baseres på et online-kort.

Ansøgeren vil skabe rammerne for skattejagten ved at 1. Øge kendskabet til projektet i september
måned og rekruttere deltagere, 2. Oprette kortet. Planlægge og markere stationerne. 3. Tjekke og
følge skattejagten i løbet af fire uger, inklusive efterårsferien, 4. Sortere de modtagne svar,
organisere lodtrækning og fordele præmierne.

Ansøgeren forventer 100-200 deltagere. Det er gratis at deltage.

Støtten fra lokaludvalget skal bruges til betaling af ansøgeren til oprettelse af skattekort, overvågning
af skattejagten og præmier.

Sekretariatets bemærkninger
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Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget ikke yder støtte til
arrangørhonorar. Derudover ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 6.000 kr. Beløbet bevilliges til: Oprettelse, Materiale,
Fremstilling, Installation og Overvågning

Indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver UECPH - Urban Explorer tilsagn om 6.000 kr. af 2022-puljen til
en skattejagt i oktober 2022 med fokus på Christianshavns mere end 400 års historie. Støtten
øremærkes til oprettelse, materiale, fremstilling, installation og overvågning jf. ansøgerens budget.

Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 7.500 kr., fordi det ikke vil give støtte til priser jf.
ansøgerens budget.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 197.105 kr. af 2022-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig har
lokaludvalget disponeret for 139.578 kr. af rammen. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der
være disponeret for yderligere 6.000 kr. af rammen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give UECPH - Urban Explorer tilsagn om 6.000 kr.
af 2022-puljen til en skattejagt i oktober 2022 med fokus på Christianshavns mere end 400 års
historie. Støtten øremærkes til oprettelse, materiale, fremstilling, installation og overvågning jf.
ansøgerens budget. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 7.500 kr., fordi det ikke vil give støtte til
priser jf. ansøgerens budget.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje, september 2022 (2022-0235532)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje til efterretning.

Indstilling

1. Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje til efterretning. Se bilaget.

Udgifter i forbindelse med lokaludvalgets borgerdialog om bydelsplanen vil blive afholdt af puljen
"Borgerdialogaktiviteter."

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, september 2022 (2022-0299278)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning. 

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Refshalevej

Med mail den 13. september 2022 efterspurgte en borger en opdateret trafikplan for strækningen fra
Christianshavns Torv til Margreteholmen, da den seneste, hun kunne finde, var fra 2017. Hun
oplyste, at der er dybe huller i vejen på strækningen.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 20. september 2022, at der i 2017 blev udarbejdet en
trafikanalyse for området, hvilket ikke er en gældende plan. Forvaltningen oplyste endvidere, at
Christianshavns Lokaludvalg har arbejdet på en trafikplan for Christianshavn jf. mødet i lokaludvalget
den 30. oktober
2019 https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Christianshavns%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-30102019/referat/punkt-12,
men at planen endnu ikke er forelagt politisk og dermed ikke vedtaget.

Forvaltningen oplyste, at den er i gang med at genoprette vejene Vermlandsgade og Kløvermarksvej,
og de forventes at være færdige med udgangen af 2022.

Med hensyn til konkrete farlige huller i vejen, kan de meldes ind via Københavns Kommunes app Giv
et praj , hvor borgere kan indberette fejl eller mangler ved vejarealer. Derved bliver forvaltningen
opmærksom på evt. akutte reparationer. https://givetpraj.kk.dk/

 

2. Dronningensgade
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Med mail den 19. september 2022 orienterede en borger lokaludvalget om hendes mail til ledelsen
på Christianshavns Døttreskole om, at hun hver morgen cykler ad Dronningensgade med sin søn til
Christianshavns Skole i Prinsessegade. Sønnen er udsat for en trafikrisiko pga. Døtreskolens
forældre, der finder det naturligt at holde midt på Dronningensgade for afsætning fra bil af deres
børn. 

Hun opfordrer derfor Døtreskolens ledelse til at fortælle forældrene, at det ikke er tilladt at parkere
midt i Dronningensgade. 

 

3. Cykling på Christianshavns Vold

Med mail den 30. maj 2022 gjorde en borger opmærksom på, at guidede cykelture for turister tager
grupper på 10-20 cyklister op på Volden ad smalle stier med cykling forbudt og at fænomenet har
stået på over flere år, men er tiltagende. For tiden sker det 3-4 gange dagligt.

Han bad lokaludvalget om at påpege overfor kommunen,  at der er brug for tydeligere skiltning af, at
cykling er forbudt. 

Med mail den 9. juni 2022 oplyste han, at kommunen har oplyst, at der måske er et par skilte på vej
ved adgangsveje fra fortovet om cykling forbudt på Volden. 

Med mail den 24. august 2022 oplyste han, at kommunen har meldt tilbage, at der allerede er et skilt
på Volden og at der ikke er råd til flere.

Han oplyste, at der er et stort skilt med cykling forbudt ved den første rampe op til volden fra
Langebrogade / Lille Langebro, men dels er skiltet oppe på toppen af Volden og ses først når man er
kørt op ad rampen, og dels tager næsten alle cyklister (og alle guidede ture) en anden rampe, idet
man her kan komme lettere op på fortovet.

Han oplyste videre, at det ikke er hver dag, han ser guidede ture, så han har ikke noget firmanavn,
på dem der står for turene, men den 24. august 2022 så han to gange større grupper tage den
rampe, hvor der ikke er et skilt.

Sekretariatet bad den 25. august 2022 Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 7. september 2022, at vedrørende skiltning har Kommunen designet et
særligt ordensreglement, som er opsat ved de mest benyttede indgange til Christianshavns Vold.
Dette skilt orienterer om parken og oplyser, at cykling er forbudt.

Derudover har forvaltningen mulighed for at opsætte mindre piktogrammer med enkle budskaber.
Der er dog forvaltningens overbevisning, at skilte alene ikke kan løse problemet, og at for mange
skilte ligefrem vil drukne budskabet. I denne sag, hvor det er konkrete firmaer, som bryder reglerne,
mener forvaltningen, at løsningen må være dialogens vej frem for opsætning af flere skilte.

Forvaltningen bad borgeren oplyse hvilke firmaer, der har guidede cykelture på Christianshavns Vold.
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Borgeren skrev den 17. september 2022 til forvaltningen, at lige netop ved den rampe, som mest
ligner en cykelsti, er der ikke et eneste skilt eller piktogram om at cykling er ulovligt. Fra gadeniveau
ligner det, at det er meningen, at man skal cykle op her. Hverken når man når op på volden, eller
hele vejen rundt til legepladsen, er der skilte om cykler. Eneste information vedrører hunde. Han
foreslog opsætning af et lille skilt om cykling forbudt ved opkørslen.

 

4. Christianshavns Torv

Med mail den 27. august 2022 skrev en borger, at hun dagligt er bekymret over, hvor trist
Christianshavns Torv er blevet. Specielt en gruppe østeuropæer er truende, aggressive og ofte
voldsom beruset, og samtidig bliver der røget masser af hash. Ved busstoppestedet er der næsten
altid en gruppe berusede og højtråbende personer.

Hun oplyste, at det er blevet utrygt at færdes på torvet, der eller kunne være et hyggeligt sted.

Sekretariatet svarede hende den 30. august 2022, at i mødet den 31. august 2022 vil lokaludvalget
drøfte forholdene på torvet.

Sekretariatet svarede hende den 23. september 2022, at Nærpolitiet, lokaludvalget, Torvenetværket,
kommunens Sikker By-sekretariat, kommunens Hjemløseenhed, Det Grønlandske Hus og
Metroselskabet vil være til stede på Christianshavns Torv den 28. september 2022 kl. 16-18 for at
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informere borgerne om, hvordan myndighederne arbejder med problemerne på Christianshavns
Torv.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Ad 3. Cykling på Christianshavns Vold

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Jens Eskildsen om at bemyndige Asbjørn Kaasgaard til

at bede Teknik- og Miljøforvaltningen undersøge hvilke firmaer, der har guidede cykelture på
Christianshavns Vold
at tilbyde Teknik- og Miljøforvaltningen delvis finansiering af opsætning af skiltning af forbuddet
mod at cykle på Christianshavns Vold, hvor skiltningen mangler eller ikke er tydelig nok.
at foreslå Teknik- og Miljøforvaltningen, at skilte cykelforbuddet med piktogrammer på lave
standere.

 

Lokaludvalget tog håndteringen af de øvrige henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Meddelelser (2022-0235543)
 

 

Beslutning
Suppleant-situationen

Asbjørn Kaasgaard opfordrede lokaludvalgsmedlemmerne til at foreslå deres netværk at blive
suppleant i lokaludvalget.

 

Møde om ældrepolitik

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at lokaludvalget er vært for et offentligt møde den 30. september 2022
med Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om den kommende ældrepolitik i kommunen.

Kursus i lokalplanlægning

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at der er et kursus for alle lokaludvalg om lokalplanlægning den 7.
november 2022. Lokaludvalget får en mail om det.

Distortion

På forslag fra Jens Eskildsen bad lokaludvalget sekretariatet om at opfordre NusNus Aps til at
afholde møde om evaluering af Distortion 2022 og om rammerne for Distortion 2023. 
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17.  Eventuelt (2022-0235550)
 

 

Beslutning
Intet.
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Om Christianshavns Lokaludvalgs møde den 28. september 2022
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.19.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1.Socialborgmesteren på besøg 
2. Åben spørgetid 
3. Referat og godkendelse af dagsordenen
11. Projekt for cyklister og fodgængere på Grønlandske Handels Plads
12. Nytårskur 2023
13. Puljeansøgninger, september 2022
14. Status på lokaludvalgets 2022-pulje, september 2022
T1. Lokaludvalgets støtte til "Film om Christianias start og relation til Christianshavn
4. Projekt på Refshalevej og Forlandet 
5. Sorteringspunkter på Christianshavn 
6. Det lokale miljøarbejde i 2023 
7. Aftalen om kommunens budget for 2023 
8. Evaluering af Christianshavnerdagen 2022 
9. Juletræ på Torvet 
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
15. Henvendelser til lokaludvalget, september 2022
16. Meddelelser
17. Eventuelt

Mødedeltagere

Asbjørn Kaasgaard Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Jane Lytthans Christianshavns Lokalråd

Kirsten V. Andersen Foreningen Sofiebadet

Lars Josephsen Ejerforeningen Panterens Bastion

Povl Koch Christianias Naboer

Preben Møller Whitt Ejerforeningen Krøyers Plads

Ulla Bo Skovvart Bo-Vita, afdeling 19

Jens Eskildsen Ejerforeningen Elefantens Gård

Claus Bendixen Sejlklubben Lynetten

Katinka Haxthausen Christianshavns Torvenetværk
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Marianne Olsen Christianshavns Biblioteks brugergruppe

Henning Nielsen Avisgruppen Christianshavneren

Frode Neergaard Ejerforeningen Løvens Gård

Jette Philipsen Boligselskabet Hjem

Poul Brorson Dansk Handicapforbund

Morten Garly Andersen Socialdemokratiet

Gert Vincent Det Radikale Venstre

Elin Johansson Det Konservative Folkeparti

Henrik Vilsbøll Socialistisk Folkeparti

Bent Christoffersen Venstre

Lis Schertiger Nielsen Enhedslisten

Hamid El Mousti Alternativet

 

Fraværende med afbud

Interessegruppen Bolig, Miljø og Erhverv

Afbud fra Hulda Mader. I stedet deltog Jens Eskildsen.

Politisk udpeget

Afbud fra Erik Rasmussen. I stedet deltog Morten Garly Andersen.

 

Fraværende i mødet

Morten Garly Andersen ankom til mødet kl. 18.40 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Marianne Olsen forlod mødet kl. 20.00 forud for behandlingen af dagsordenens punkt 5.
Katinka Haxthausen forlod mødet kl. 20.45 forud for behandlingen af dagsordenens punkt 9.

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 26. oktober 2022 kl. 18.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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